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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. május 30. 

napján tartott üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Dr. Ludas László alpolgármester, Boros Bálint 

(később jön), Melles Zoltán, Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz 
Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Kárpáti László alpolgármester, Czimbalek József és Melsin Valentin 

képviselők jelezték, hogy más elfoglaltságuk miatt nem tudnak részt venni a 
mai ülésen 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, irodavezető, Dr. Pacári 

Judit jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin irodavezető, Svégel Gábor 
irodavezető, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Iharosi István mb. igazgató 

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 7 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 7 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
141/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. május 30-i ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Orbán Csaba és Rácz Ferenc képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendi sor tárgyalását javasolja.  
 
A képviselő-testület a napirendi sort egyhangú – 7 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
142/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és gazdasági 

programja időarányos megvalósításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 
4/2013.(II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ igazgatói beosztására 
vonatkozó pályázati eljárás megindítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti ingatlan felújítása 
kapcsán szükségessé váló elhelyezésekről és Nagyatádi Kulturális és Sport 
Központ alapító okiratának módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

5.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2012. évi beszámolójáról 
 
 

Előadó: Ormai István polgármester 

6.) Előterjesztés a Nagyatád, Szarvas utcában kiépítésre kerülő szennyvízcsatorna 
hálózat önkormányzati tulajdonba történő átvételéről  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utcában lévő, nagyatádi 1712/9 helyrajzi 
számú ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 

 
 

Előadó: Ormai István polgármester 
 

8.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi Közbeszerzési 
Tervének 2. sz. módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

9.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet elrendelésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) 
 

Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

11.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
13.) Interpellációk, kérdések 
  
14.) Egyebek 
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Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata városfejlesztési és gazdasági 

programja időarányos megvalósításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Ezt a napirendet tárgyalták közmeghallgatás keretében. Az ott elmondottakat itt is tartja.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem szorosan, de mégis a témához tartozik, ezért a hulladékszállítási rendelettel kapcsolatos 
néhány gondolatát kívánja elmondani, illetve javasolni.  
Már a közmeghallgatás ülésén is szóba került, de nem az inspirálta arra, hogy elmondja, 
feltett szándéka volt, hogy beszél róla. 
Azt gondolja, hogy az elmúlt 5-12 hónap tapasztalatai alapján az kell, hogy mondják, hogy a 
hulladékszállítási rendeletük ebben a formájában nem „túlzottan egészséges”. Ennek több oka 
van. Az egyik oka nagy valószínűséggel az, hogy amikor a szerződést megkötötték és a 
rendeleti megállapodás megköttetett, akkor olyan számokkal dolgoztak, amelyek a valóságot 
nem teljesen tükrözték. Hogy ennek mi volt az oka, most teljesen lényegtelen. – gondol a 1-2 
személyes háztartások számára. Már akkor is fel kellett volna neki tűnnie, hogy azokkal a 
számokkal a nagyatádi lakosság szám sem igazán jön ki. Azóta megváltozott egy csomó külső 
feltétel, ami befolyásolja az egész hulladékszállítást. Többek között megszületett a 
hulladékgazdálkodási rendelet és a közmeghallgatáson már szóba került, hogy márciusban 
tudnia kellett volna az önkormányzatnak, hogy mi történik. Hát nem kellett volna tudnia. – 
mert szóbeszédekre nem lehet alapozni. Ha erre akarnának alapozni, akkor felhívja az összes 
kereskedő és italboltos figyelmét, hogy az újságban megjelent, hogy állami lesz az 
alkoholforgalmazás, tehát azonnal szabaduljanak meg a készleteiktől. – bár megjelent már a 
cáfolata is ennek. Most akkor melyik szóbeszédre hallgassanak? Tehát ez nem így működik 
egy önkormányzati rendeletalkotásnál! Azonban azok a feltételek valóban megváltoztak, 
amelyek a szerződéskötéskor még fennálltak. A szolgáltató – akivel az eredeti szerződést 
kötötte az önkormányzat – piacorientált szolgáltató volt, amely mint tudják az extra profitját 
állítólag „talicskával tolta ki az országból”. Ma pedig egy állami szolgáltatóval állnak 
kapcsolatban, amelynek alapvető érdeke az, hogy minél alacsonyabb költséggel, minél 
olcsóbban szolgáltasson. Ezen kívül a szerződéskötéskor az önkormányzat ármegállapító 
jogkörrel rendelkezett, ma ezt a kormányhivatal teszi meg, amelyik meghirdette azt, hogy a 
lakosság számára különböző mértékű rezsicsökkentést kell végrehajtani.  
Mindezek tükrében azt javasolja a Tisztelt Képviselő-testületnek, hogy a júniusi képviselő-
testületi ülésre készüljön egy előterjesztés, amelyik felülvizsgálja az önkormányzat 
hulladékszállítással kapcsolatos jelenlegi rendeletét annak fényében, hogy a jelenleg 
kötelezően előírt 120 l-es edényt, a törvényileg előírt minimumra csökkentsék. Az 
alkotmánybíróság annak idején azt mondta ki, hogy minden lakosnak, minden háztartásnak 
annyit kell fizetnie, amennyi hulladék termelődik nála. – függetlenül attól, hogy hányan 
laknak a lakásban, hiszen úgy tudja, hogy az önkormányzat által tett felterjesztésre nem 
érkezett válasz.  
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A másik, megfontolandó, hogy a társasházaknál lehetőség legyen a társasháznak szerződést 
kötnie. Ez egyrészt csökkentené a számlázási költséget, másrészt pedig a lakóközösség meg 
tudja mondani, hogy hogyan és milyen arányban osztja fel a költséget a lakók között.  
Azt gondolja, hogy mivel már nem profitorientált cégről beszélnek, az ebből adódó árbevétel 
különbözete nagyságrendileg körülbelül annyi lenne, mint amennyi nyereséget annak idején 
tervezett. Illetve a számlázással lenne még körülbelül 3 millió Ft megtakarítás.  
 

Boros Bálint képviselő megérkezik az ülésterembe, a képviselő-testület létszáma: 8 fő 

 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Sasvári Tamás képviselő javaslatát, mely 
szerint a képviselő-testület júniusi ülésére készüljön előterjesztés az önkormányzat 
hulladékszállítással kapcsolatos jelenlegi rendeletének felülvizsgálatáról annak érdekében, 
hogy a jelenleg kötelezően előírt 120 l-es gyűjtőedényt, a törvényileg előírt minimumra 
csökkentsék. 
 
Határidő: a képviselő-testület júniusi ülése  
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület Sasvári Tamás javaslatát 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
143/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
képviselő-testület júniusi ülésre készüljön előterjesztés az önkormányzat 
hulladékszállítással kapcsolatos rendeletének felülvizsgálatáról annak érdekében, hogy a 
jelenleg kötelezően előírt 120 l-es gyűjtőedényt, a törvényileg előírt minimumra 
csökkentsék. 
 
Határidő: a képviselő-testület júniusi ülése  
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 

Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
városfejlesztési és gazdasági programja időarányos megvalósításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 

144/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület Nagyatád Város Önkormányzata Városfejlesztési és Gazdasági 
Programja időarányos megvalósításáról szóló előterjesztést elfogadja. 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi költségvetéséről szóló 

4/2013.(II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
145/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az alábbiak szerint megállapítja a 
2013. és az azt követő három évre a Stabilitási törvény 45. § (1) bekezdés a) pontja 
felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti saját 
bevételeinek, valamint a Stabilitási törvény 3. § (1) bekezdése szerinti adósságot 
keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek összegét: 
 

Megnevezés 2013. év 2014. év 2015. év 2016. év
1. Helyi adók 446 000 446 000 446 000 446 000
2. Osztalékok, koncessziós díjak 33 706 33 706 33 706 33 706
3. Díjak, pótlékok, bírságok 6 200 6 200 6 200 6 200

4.
Önkormányzati vagyon, vagyoni értékű jog értékesítéséből, 
hasznosításból származó bevétel

65 683 65 683 65 683 65 683

5. Részvények, részesedések értékesítése
6. Vállalt értékesítésből, privatizációból származó bevételek
7. Kezességvállalással kapcsolatos megtérülés
8. Saját bevételek (01+…+07) 551 589 551 589 551 589 551 589
9. Saját bevételek (08. sor) *0,5 275 795 275 795 275 795 275 795

10. Tárgyévet terhelő fizetési kötelezettség (11+…+18) 147 030 120 802 148 985 145 770
11.   Hitelből eredő fizetési kötelezettség 106 230 51 767 50 887 49 477
12.   Kölcsönből eredő fizetési kötelezettség
13.   Hitelviszonyt megtestesítő értékpapír 40 800 69 035 98 098 96 293
14.   Adott váltóból eredő fizetési kötelezettség
15.   Pénzügyi lízingből eredő fizetési kötelezettség
16.   Halasztott fizetés fizetési kötelezettsége
17.   Szerződésben kikötött visszavásárlási kötelezettség
18.   Kezességvállalásból eredő fizetési kötelezettség
19. Fizetési kötelezettséggel csökkentett saját bevétel (09-10) 128 765 154 993 126 810 130 025

Saját bevétel és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettség a tárgyévben és az azt követő 
három évben                       eFt

 
 
Határidő: 2013. május 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
önkormányzati rendelet-tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendelet-tervezetet 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2013. évi költségvetéséről szóló 4/2013. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
15/2013. (VI. 4.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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3.) Előterjesztés a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ igazgatói beosztására 
vonatkozó pályázati eljárás megindítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ 
igazgatói beosztására vonatkozó pályázati eljárás megindítására irányuló előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
146/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mellékelt pályázati 

felhívás jóváhagyásával pályázatot hirdet a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ 
intézményvezetői magasabb vezetői (igazgató) megbízásának elnyerésére.  

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a pályázati kiírásnak 

a Kjt. 20/A §-ának (4) bekezdésében foglaltak szerinti közzétételére intézkedjen. 
 
3. A Képviselő-testület a Kulturális és Sport Központ igazgatói beosztásának 

elnyerésére benyújtott pályázatok véleményezésére eseti bizottságot hoz létre, 
melynek tagjai: 

 
- Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke; 
- Dr. Kovács Ildikó, Nagyatád Város Önkormányzatának jegyzője; 
- Dr. Ludas László alpolgármester; 
- a Magyar Népművelők Egyesülete által delegált tag. 

 
 A Képviselő-testület felhatalmazza a bizottságot arra, hogy a pályázó(ka)t 

meghallgassa, és írásban véleményt nyilvánítson a kinevezési, megbízási jogkör 
gyakorlója részére. 

 
 Határidő: legkésőbb 2013. június 7., a Közigazgatási és Igazságügyi Hivatal 

állásportálján a közzétételre történő intézkedésre.  
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti ingatlan felújítása kapcsán 

szükségessé váló elhelyezésekről és Nagyatádi Kulturális és Sport Központ alapító 
okiratának módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
Két módosítást tesz. A Kulturális és Sport Központ elhelyezési határideje szeptember 30-a 
legyen, így tudják biztonsággal megszervezni az átköltöztetést. A másik az alapító okirat 
módosításában is két helyen szerepel a szeptember 1-je. Kéri, hogy e helyett október 1-je 
szerepeljen.  
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A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti 
ingatlan felújítása kapcsán szükségessé váló elhelyezésekről és Nagyatádi Kulturális és Sport 
Központ alapító okiratának módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát az általa tett 
módosításokkal együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
147/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
1. rész 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 223/2011. (IX. 29.) számú 

határozatát módosítja akként, hogy a Művelődési Ház épületének felújítási idejére, 
az intézmény további elhelyezésére a Széchenyi tér 7. szám alatti épület helyett, az 
önkormányzat tulajdonában álló, Nagyatád, Széchenyi tér 25. szám alatti épületet 
biztosítja a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ részére térítésmentesen, az 
átköltözés napjától. 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ igazgatóját a 

költözés lebonyolítására 2013. szeptember 30. napjáig.  
 
Határidő: 2013. szeptember 30.   
Felelős: Pünkösd Márton igazgató 
 
3. A Képviselő-testület a Nagyatádi Kulturális és Sport Központ alapító okiratának 

módosítását a mellékelt módosító okirat szerint jóváhagyja. 
 
4. A Képviselő-testület felkéri a város jegyzőjét, hogy a módosító okiratot és az 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot, törzskönyvi nyilvántartásba vétel 
céljából a Magyar Államkincstárnak küldje meg.  

 
Határidő: 2013. június 7. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
2. rész 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Polgárőr 

Egyesülete részére a 10/2012. (I. 26.) számú határozatával a nagyatádi 7 helyrajzi 
számú, természetben a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti épület, egy 8 m2 
nagyságú helyiségére biztosított használat jogát 2013. augusztus 31. napjával 
visszavonja. 
 

2. A Képviselő-testület a Nagyatád Város Polgárőr Egyesülete (székhelye: 7500 
Nagyatád, Baross Gábor utca 9., képviselője: Horváth Dezső elnök) részére az 
önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú, természetben a 
Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén lévő, 8. számú, 16,1 
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m2 nagyságú iroda helyiségre: 
- 2013. szeptember 1. napjától, 
- visszavonásig, 
- az egyesület működésével összefüggő irodai és raktározási tevékenység céljára, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (13) bekezdése 

alapján ingyenesen a használat jogát biztosítja. 
 
3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használatba adási 

szerződés aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. június 7. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
3. rész 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Karvalics Ottó 

országgyűlési képviselő részére a 60/2010. (III. 25.) számú határozatával a nagyatádi 
7 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti épület 
északi oldalán, külön bejárattal rendelkező, 28 m2 nagyságú helyiségére biztosított 
használat jogát 2013. augusztus 31. napjával visszavonja. 
 

3. A Képviselő-testület Karvalics Ottó országgyűlési képviselő részére az önkormányzat 
tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, 
Baross Gábor utca 1. szám alatti épület első emeletén lévő, 109. számú, 32,8 m2 
nagyságú iroda helyiségre: 

- 2013. szeptember 1. napjától, 
- országgyűlési képviselői megbízatásának időtartamáig, vagy az iroda más célú 

hasznosításáig, 
- országgyűlési képviselői iroda céljára, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (13) bekezdése 

alapján a használat jogát biztosítja, az irodára eső négyzetméter arányos 
rezsiköltség megfizetése mellett. 

 
3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használatba adási 

szerződés aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. június 7. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
4. rész 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Közoktatási 

Intézmény részére a 295/2011. (XII. 15.) számú határozatával a nagyatádi 7 helyrajzi 
számú, természetben a Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti épületben lévő egy üres 
helyiségre és a garázsépületben egy garázsra biztosított használat jogát 2013. 
augusztus 31. napjával visszavonja. 
 

2.  A Képviselő-testület a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Nagyatádi 
Tankerülete (székhelye: 7500 Nagyatád, Baross Gábor utca 1. 1. em, képviselője: 
Huszár Hajnalka tankerületi igazgató) részére az önkormányzat tulajdonában álló, 
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nagyatádi 844/11 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. 
szám alatti garázssoron lévő, 4. számú, 19 m2 nagyságú garázs helyiségre: 

- 2013. szeptember 1. napjától, 
- visszavonásig, vagy a helyiség más célú hasznosításáig 
- gépjármű tárolása céljára, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (13) bekezdése 

alapján ingyenesen a használat jogát biztosítja. 
 
3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használatba adási 

szerződés aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. június 7. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
5. rész 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei 

Önkormányzat Duráczky József Óvodája, Általános Iskolája, Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézménye, Nevelési Tanácsadója és Diákotthona 
Éltes Mátyás Intézményével a nagyatádi 7 helyrajzi számú, természetben a 
Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti garázsépületben lévő, 15 m2 nagyságú 
garázsra 2011. november 25. napjával megkötött bérleti szerződés a lakások és 
helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról 
szóló 1993. évi LXXVIII. törvény 24. § (1) bekezdés e) pontja alapján felmondja 
2013. augusztus 31. napjával, és helyette a Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. szám 
alatti garázssoron lévő, 18,72 m2 nagyságú, 3. számú garázsra biztosít bérleti jogot 
2013. szeptember 1. napjától. 

 
2.  A Képviselő-testület a Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. szám alatti garázssoron 

lévő, 18,72 m2 nagyságú, 3. számú garázs bérleti díját a Képviselő-testület által 2013. 
évre elfogadott irányadó bérleti díjjal, azaz 450 Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 8.424 
Ft+ÁFA összegben határozza meg. 

 
3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2013. június 7. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
6. rész 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete dr. Tódor Gábor 7500 
Nagyatád, Aradi utca 16. Fsz/2. szám alatti lakossal 2011. november 28. napján a 
Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti garázsépületben lévő, 20 m2 nagyságú garázsra 
megkötött bérleti jogviszonyt 2013. augusztus 31. napjával közös megegyezéssel 
megszünteti.  
 
Határidő: 2013. augusztus 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
7. rész 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Hubay Sándor 7500 Nagyatád, 
Somssich Eszter utca 13. 1/7. szám alatti lakossal 2011. november 24. napján a 
Nagyatád, Széchenyi tér 7. szám alatti garázsépületben lévő, 18 m2 nagyságú garázsra 
megkötött bérleti jogviszonyt 2013. augusztus 31. napjával közös megegyezéssel 
megszünteti.  
 
Határidő: 2013. augusztus 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2012. évi beszámolójáról 
 
 

Előadó: Ormai István polgármester 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. 2012. évi 
beszámolójáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
148/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 1. számú 
mellékletében szereplő Nagyatádi Városfejlesztő Korlátolt Felelősségű Társaság 2012. 
évi, a Felügyelő Bizottság 2/2013. (IV. 23.) számú FB határozat alapján jóváhagyott 
pénzügyi beszámolóját elfogadja. 
 
Határidő: 2013. május 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
6.) Előterjesztés a Nagyatád, Szarvas utcában kiépítésre kerülő szennyvízcsatorna 

hálózat önkormányzati tulajdonba történő átvételéről  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Szarvas utcában kiépítésre kerülő 
szennyvízcsatorna hálózat önkormányzati tulajdonba történő átvételéről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
149/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Nagyatád 2325 helyrajzi számú hulladékgyűjtő udvar szennyvízelvezetése végett 
Nagyatád, Szarvas utcában kiépítésre kerülő szennyvíz gerincvezeték térítés nélkül 
Nagyatád Város Önkormányzatának tulajdonába kerüljön. 
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2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a tulajdonba vételhez 

szükséges dokumentumok aláírására. 
 
Határidő: 2013. június 7. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utcában lévő, nagyatádi 1712/9 helyrajzi számú 

ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
 
 

Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utcában lévő, nagyatádi 
1712/9 helyrajzi számú ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
150/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy az 

”EURO-VET” Állatgyógyászati Kereskedelmi Kft. (Nagyatád, Petőfi utca 24., 
képviseletében: Nyemetz Gábor ügyvezető) – az előterjesztéshez csatolt kérelmük 
alapján – az önkormányzattól vásárolt Nagyatád, Kossuth utcában lévő, nagyatádi 
1712/9 helyrajzi számú beépítetlen területre – a 2003. június 4., valamint 2004. 
december 31. napján létrejött, és 2005. június 17-én, 2005. augusztus 11-én, 2008. 
október 2., illetve 2010. július 8. napján módosított adásvételi szerződésben – 
meghatározott beépítési kötelezettségének 2013. június 4. napjáig nem tud eleget 
tenni. 

 
2. A Képviselő-testület az ”EURO-VET” Állatgyógyászati Kereskedelmi Kft. 

ügyvezetője által benyújtott kérelem alapján – tekintettel arra, hogy a vállalkozás 
építeni szándékozik a területre – az 1. pontban megjelölt ingatlanra vonatkozó: 

- beépítési kötelezettséget meghosszabbítja, 
- a beépítési kötelezettség időpontját a 2003. június 4. és 2004. december 31. 

napján megkötött, valamint 2005. június 17., 2005. augusztus 11., 2008. 
október 2., illetve 2010. július 8. napján módosított adásvételi szerződésben 
foglalt feltételekkel 2016. június 4. napjáig meghosszabbítja azzal feltétellel, 
hogy ha az ingatlantulajdonos a beépítési kötelezettségét nem teljesíti, akkor 
az eladó a 40 %-os nem teljesítési kötbért érvényesíteni fogja. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét módosított adásvételi 

szerződés aláírására. 
 

Határidő: értesítés a döntésről 2013. június 5. 
Felelős: Ormai István polgármester  
8.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi Közbeszerzési Tervének 2. 

sz. módosításáról 



 12 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2013. évi 
Közbeszerzési Tervének 2. sz. módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
151/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 
Önkormányzata 2013. évi Közbeszerzési Tervének 2. számú módosítását (1. melléklet) 
elfogadja.  
 
Határidő: 2013. május 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet elrendelésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Megkéri a jegyző asszonyt, tájékoztassa a képviselő-testületet, hogy miről is van szó.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Lehetősége van a képviselő-testületnek arra, hogy a polgármesteri hivatalban igazgatási 
szünetet rendeljen el.  
Az igazgatási szünet időszakában az ügyfélszolgálatot ügyeleti jelleggel – az ügyfélfogadási 
idő megtartásával – biztosítják a sürgős feladatok ellátására, ugyanakkor lehetőséget tudnak 
biztosítani a köztisztviselőknek szabadságuk kivételére.  
Természetesen az ügyfeleket ugyan úgy kell fogadniuk, mint ahogy igazgatási szüneten kívül 
is. Lehetőség van az igazgatási szünet időtartamát meghatározni az augusztus 20-át követő 
vasárnaptól visszaszámított 5 hétben, és a decemberi időszakban. Erre tettek javaslatot az 
előterjesztésben.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet 
elrendelésére irányuló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
152/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 152/2013. (V. 30.) határozata a 
2013. évi igazgatási szünet elrendeléséről 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Polgármesteri 
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Hivatalban 2013. július 22. napjától 2013. augusztus 23. napjáig illetve 2013. 
december 23. napjától 2014. január 3. napjáig igazgatási szünetet rendel el. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Jegyzőt arra, hogy az igazgatási szünetre 

vonatkozó részletszabályokat a Közszolgálati Szabályzatban határozza meg és az 
igazgatási szünet időtartama alatti zavartalan feladatellátás érdekében a szükséges 
munkaszervezési intézkedéseket tegye meg.  

 
3. A Képviselő-testület megbízza a Jegyzőt, hogy az elrendelt igazgatási szünetről és az 

ahhoz kapcsolódó munkaszervezési intézkedésekről a lakosságot és a változással 
érintett szerveket előzetesen tájékoztassa.  

 
Határidő: 2013. június 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
10.) 
 

Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
153/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
11.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
Ormai István polgármester: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság beszámolóját tárgyalják. Megkérdezi Dr. Novák 
János elnök urat kíván-e kiegészítést tenni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem kíván kiegészítést tenni.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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154/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. május 30-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
1/4/A/50 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Hunyadi utca 8/B. szám alatti 
társasház második emeletén  lévő 6. számú, az önkormányzat tulajdonában álló 
lakás bérlőjének kijelöléséről  hozott döntését jóváhagyja. 

 
2.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság 2013. május 30-i ülésén átruházott hatáskörben a nagyatádi 
1/4/A/2 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Hunyadi utca 8. szám alatti 
társasház földszintjén lévő 51 m2 nagyságú, az önkormányzat tulajdonában álló, 2. 
számú helyiség bérleti feltételeinek meghatározásáról hozott döntését jóváhagyja. 

 
12/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztatót egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
155/2013. (V. 30.) számú határozat 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
12/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a tájékoztató határozati 
javaslatát egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
 
 
 
156/2013. (V. 30.) számú határozat 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
13.) Interpellációk, kérdések 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Elnézést kér, de két dolgot meg szeretne kérdezni. Az elmúlt időszakban több olyan vihar volt 
Nagyatád térségében, amely egyes utcák közvilágításában komoly fennakadásokat okozott.  
Napokig, sőt lehet mondani, hogy egy hétig nem volt világítás. Nem elszórva egy-egy 
oszlopon tapasztalta, hanem egymás mellett lévő 3-4 oszlopon, s ez valószínűsíti, hogy a 
vihar által keletkezett hibáról van szó. Kérdése, hogy kell-e valakinek jelenteni, ha ilyet 
tapasztal, vagy a szolgáltató automatikusan, időszakonként ellenőrzi a közvilágítást.  
Az Aradi utcában a fekvő rendőr előtt, még az elmúlt évben valamelyik szolgáltató – talán a 
gázszolgáltató – felbontotta az utat. Nagyon sokáig gödör volt, mellyel akadályozta a 
forgalmat, most valami betonszerű anyag van az úton. Véleménye szerint elég türelmes volt a 
város, az ott közlekedő lakosság, de most már elég bosszantó, hogy még mindig nincs teljesen 
kész. Természetesen télen nem lehet betonozni, de azt gondolja, hogy elvárható, hogy a 
szolgáltató mihamarabb tegye rendbe az általa felbontott útszakaszt.  
 
Ormai István polgármester: 
Megkéri Svégel Gábor irodavezető urat, hogy a válaszadáshoz fáradjon az asztalhoz. 
 
Svégel Gábor irodavezető:  
A közvilágítással kapcsolatban több megoldás is van.  
Az E-ON rendszeresen járja és ellenőrzi azokat a területeket, ahol szolgáltatást végez. Az 
észlelt hibákat természetesen elhárítják, de nyilván vannak olyan esetek is, amikor lakossági 
bejelentés alapján vagy a műszaki iroda – általában havonta egy alkalommal végzett 
ellenőrzése során – szereznek tudomást a hibákról. Ilyen esetben azonnal megkereséssel élnek 
a szolgáltató irányába. A lakosságnak is lehetősége van a hiba bejelentésére az E-ON –
hibabejelentésre szolgáló – 80/20-50-20 telefonszámán, de természetesen a polgármesteri 
hivatal műszaki irodáján is jelentheti, s ők továbbítani fogják a szolgáltató felé.  
Aradi utcai felbontással kapcsolatban elmondja, hogy az E-ON gázszivárgás miatt bontotta fel 
az utat. Elég sokáig kereste a szolgáltató a hibát, majd a hibaelhárítást követően valamikor az 
év végén – az évforduló táján – lett kijavítva. A tegnapi nap folyamán, hosszas huzavona és 
némi ráhatás után elkezdték az út javítását. Sajnos a mai esőzés beleszólt a munkálatokba, de 
a szolgáltató hivatalos álláspontja szerint a jövő héten megtörténik az út aszfaltozása.  
 
Ormai István polgármester: 
Nem volt az önkormányzat türelmes, hiszen több alkalommal, és nagyon határozottan 
szólították fel a szolgáltatót a munka elvégzésére.  Elég bonyolult rendszerben, 
alvállalkozókkal, távirányítással dolgoznak.  
A közvilágítás hibákkal kapcsolatosan elmondja, hogy a városháza műszaki irodája veszi a 
jelzéseket – pontos utca és házszám megadásával – és azonnal írásban jelzik a szolgáltató felé.   
 
 
 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
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A Kossuth u. 3. szám alatti ház előtt lévő járda a felújítás kapcsán megemelkedett, és emiatt a 
ház szigetelése fölé került. Jelezték a lakók, hogy e miatt felázik a ház É-i fala, a vakolat kezd 
leválni. Kérdésük, hogy mit lehet tenni ilyen esetben? 
Az Aradi u. 14. A-B lépcsőháznál az É-i oldalon a fák ágai rálógnak az ablakokra. Kérik az 
ágak levágását.  
A Csokonai u. 10. számú ház előtt mély kátyú alakult ki. Veszélyes.  
 
Svégel Gábor irodavezető: 
A Kossuth u. 3. alatt lévő szigetelési problémáról telefonon kapott információt. Nem teljesen 
biztos benne, hogy ok-okozati összefüggés van a felázás és a járda megemelkedése miatt. Egy 
elég egyedi esetről van szó. Az elmondottak alapján azt gondolja, hogy mivel most nemrég 
jelentkezett egy szárító alkoholos megoldással orvosolható a probléma. Ha mégsem nyújt 
megoldást, akkor – mivel továbbra sem lát ok-okozati összefüggést – a társasháznak kell 
megoldani a problémát, és meg fogják ismét keresni, úgy, ahogy eddig is megtették.  
Az Aradi utcai tömblakásoknál többször elmondták már, hogy ha társasházak esetében 
fagallyazási vagy favágási probléma adódik, akkor minden esetben a társasház közös 
képviselője általi írásos megkeresésre van szükség. A gallyazás nem jelent akkora problémát, 
de amennyiben kivágást kérnek, mindenképpen szükséges a közös képviselő által írt 
kérelemhez csatolni a társasházi lakógyűlés határozatát is, melyben hozzájárulnak a fa 
kivágásához.  
Nem olyan régen történtek meg a kátyúzási munkák, nem tudja, hogy a Csokonai u. 10. szám 
előtti kátyúval kapcsolatos bejelentés előtte vagy utána történt. Megnézik és amennyiben nem 
került kijavításra, megteszik a szükséges intézkedéseket.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A vasútátjárók problémájáról elég sokszor szó esett. A Petőfi utcában lévő, Taranyi u-ra 
kivezető átjáróhoz figyelem felkeltő elhelyezésére lenne szükség, mert nagyon rossz 
állapotban van, veszélyes.  
Hol tartanak a tárgyalások a vasúti átjárók állapotának ügyében? 
 
Ormai István polgármester: 
A két ülés közti beszámolójában írt róla, de megkéri az irodavezető urat, adjon tájékoztatást 
róla.  
 
Svégel Gábor irodavezető:  
A képviselő-testület határozata alapján keresték meg a MÁV illetékeseit az összes nagyatádi 
vasúti átjáró állapotának felülvizsgálatára. A MÁV egy helyszíni szemlét követően azt a 
megállapítást tette, hogy a Petőfi utcai átjárón kívül az összes többi átjáró balesetmentesen és 
probléma nélkül megközelíthető és átjárható, természetesen a KRESZ szabályait betartva. A 
Petőfi utcai vasúti átjáróval kapcsolatosan pedig jelezte, hogy valóban problémás az átjáró, ki 
fogják javítani. Az ő instrukciói alapján került be a két ülés közti tájékoztatóba, hogy – ha jól 
emlékszik – szeptemberi határidővel vállalták a javítás elvégzését.  
Ha bármi probléma keletkezik, melynek következtében baleset következik be, az a 
tulajdonosnak, a Magyar Államvasútnak és nem az önkormányzatnak a felelőssége.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ismerve az önkormányzat idei költségvetését illetve lehetőségét meg kell említenie, hogy már 
hosszú évek óta többször is interpellált a József Attila utca és az Ady Endre utca sarkán lévő 
járdaszakasz miatt. Ugyanis a József Attila utca D-i oldalán körülbelül 50 m szakasz hiányzik 
a járdából ahhoz, hogy össze legyen kötve az Ady utcai járdával. Elég balesetveszélyes, 
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többen is elestek már. A mellett az ott lakók féltik iskolás gyermekeket is, hiszen ki kell 
menniük a közútra, ami meglehetősen keskeny. Ráadásul a József Attila utcában jóval 
alacsonyabban van a járda, mint az út koronaszintje, tehát csúszásveszély és balesetveszély is 
fenyegeti őket a közútra történő felmenéskor.  
Beszélgetett a lakókkal. Hajlandóak kétkezi munkavégzéssel segíteni a járda hiányzó részének 
megépítésében. De a legrosszabb esetben, összegyűjtenék a cement árát is. Akár a képviselői 
keretét is fel tudja ajánlani magára az anyagköltségre, de meg kellene ezt a problémát oldani. 
Nem igaz, hogy a szeptemberi iskolakezdésig nem lehet valahogy ennyi év után megoldani.  
A műszaki dolgok megoldására pedig ott vannak a szakemberek.  
Előbb utóbb a József Attila utcai árkot is ki kell tisztítani, és lehet, hogy az onnan kitermelt 
földet fel lehet használni a járda alá. - meg kell nézni.  
Ebben kéri a képviselő-testület segítségét.  
 
Ormai István polgármester: 
A következő ülésre biztosan nem lehet előkészíteni. Ki kell menni, meg kell nézni, utána 
leülnek a lakossággal, és megbeszélik a lehetőségeket.  
Nem érdemes így dolgozni, összességében kell áttekinteni a dolgokat. Mert ha így dolgoznak, 
akkor minden ülésen döntenek egy munkáról és nem is látja a képviselő-testület, hogy mit 
kellene elvégezni.  
Javasolja, hogy a náluk lévő igényeket dolgozzák ki, vagy tartsanak szünetet, amikor is 
lehozzák az igényeket, felolvassák, és egyenként döntenek róluk a rendelkezésükre álló 
információk alapján. Ugye ezt senki nem akarja? Felelősen kell viselkedniük. 
Meg kell oldani ezt a problémát, de nem úgy, hogy soron kívüliséget élvez, és mindenekelőtt 
megoldásra kerül. Ez nem a képviselő-testület eljárás rendjébe illeszkedő megoldás.  
Javasolja, hogy együtt nézzék át, hogy milyen jellegű feladataik vannak, milyen feladatok 
merültek fel. Legalább 8-at fel tudna sorolni, melyeket prioritási sorrendbe kellene állítani, 
hogy mire van lehetőségük.  A képviselő úr pontosan kimondta, hogy nulla lehetőségük van 
rá. Végig kell gondolniuk, hogy a költségvetési rendelet átdolgozása során mit illesztenek be, 
és mit törölnek ebből a dologból. Ezeket mind komolyan kell venni, át kell tekinteni. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Nem is erről volt szó. Ez semmi más, mint tovább csúsztatása a dolognak még néhány évvel, 
mint ahogy eddig történt. Azt mondta, hogy ők szeretnék megoldani, és minden áldozatra 
képesek ezért. Továbbra is ragaszkodik hozzá, ezért kéri a képviselő társai támogatását ebben, 
de a műszaki osztály mérje fel, hogy ez milyen legegyszerűbb műszaki megoldással, 
mennyiért és hogyan oldható meg. Majd akkor elgondolkodnak ők is lakossági szinten, hogy 
talán az egészet is finanszírozzák.  
 
Ormai István polgármester: 
Még egyszer. Az a javaslata, hogy az ilyen jellegű, beruházási jellegű lakossági igények 
képviselői javaslatok alapján meglévő feladatokat, azonos módon készítsék elő, költségeljék, 
és az augusztusi ülésre a költségvetés módosítással egybekötve, készítsék elő.  
Ha ide hozzák, nem lehet úgy dönteni róla, hogy közben a költségvetési összefüggését nem 
látják.  
Javasolja, hogy mindegyiket készítsék elő, munkálják ki, és akkor döntsön a testület róla, 
amikor látják azt, hogy hogyan állnak, hiszen augusztusban lesz mérleg. Nem tudja felelősen 
azt mondani, hogy most júniusban döntsenek arról, hogy elköltenek X Ft-ot. Ha a lakosság 
megcsinálja, akkor meg nincs rá szükség. De akkor meg miért nem csinálja meg? Szóval ez 
egy „róka fogta csuka”. Azért beszél róla ennyit, mert érzi, hogy elkezdődik egy olyan 
folyamat, amelynek a vége az, hogy megkapja a polgármester a kérdést, hogy milyen a 
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likviditási helyzetük, de közben folyamatosan olyan döntéseket akar hozni a képviselő-
testület egy része, ami pedig kiadással jár. A kettőt együtt kell kezelni. – erre viszont ő hívja 
fel Dr. Novák János képviselő úr figyelmét.  
Azt javasolja, hogy haladjanak megfontoltan. Ha megcsinálják, annak örülnek, és szívesen 
veszik, de nem javasolja.  
Szerinte a képviselő-testület tagjai közül senki – a Novák Jánoson és rajta kívül – nem tudja, 
hogy miről van szó. Egy meredek árokpartba kiépített járdáról van szó egy mély árok fölött. 
Szóval azért óvatosságra inti a képviselő-testület.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Novák János képviselő javaslatát, mely 
szerint a Polgármesteri Hivatal műszaki irodája vizsgálja meg és készítsen kalkulációt arra 
vonatkozóan, hogy a József Attila utca D-i oldalán hiányzó – az egyébként a József Attila 
utcát az Ady Endre utcával összekötő – járdaszakasz megépítése milyen műszaki 
megoldással, milyen költséggel és hogyan végezhető el.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület Dr. Novák János javaslatát – 
2 igen, 2 nem és 4 tartózkodással – nem fogadja el, és a következő határozatot hozza:  
 
157/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete nem ért egyet Dr. Novák János 
képviselő javaslatával, mely szerint a Polgármesteri Hivatal műszaki irodája vizsgálja 
meg és készítsen kalkulációt arra vonatkozóan, hogy a József Attila utca D-i oldalán 
hiányzó – az egyébként a József Attila utcát az Ady Endre utcával összekötő – 
járdaszakasz megépítése milyen műszaki megoldással, milyen költséggel és hogyan 
végezhető el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja azon javaslatát, hogy lakossági bejelentések, a 
képviselő-testület tagjai megkeresése alapján ismert, beruházási jellegű – alapvetően 
közterületekre vonatkozó – javaslatok megvalósításának műszaki lehetőségeit és költségeit 
munkálják ki, és mutassák be az augusztusi ülésen a képviselő-testületnek azzal, hogy a 
lehetőségeiket végiggondolva, minél többet meg tudjanak valósítani.  
Határidő: augusztusi testületi ülés 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület az általa tett javaslatot – 7 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
158/2013. (V. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy lakossági 
bejelentések, a képviselő-testület tagjai megkeresése alapján ismert, beruházási jellegű – 
alapvetően közterületekre vonatkozó – javaslatok megvalósításának műszaki 
lehetőségeit és költségeit munkálják ki, és mutassák be az augusztusi ülésen a képviselő-
testületnek azzal, hogy a lehetőségeiket végiggondolva, minél többet meg tudjanak 
valósítani. 
 
Határidő: augusztusi testületi ülés 
Felelős: Ormai István polgármester 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
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A 7-es számú körzet vasúti pályaudvar környékén lakók nevében mond köszönetet a 
Városgondnokságnak, a pályaudvarral szemben húzódó mély árok kitisztításáért, az illegális 
hulladéklerakó felszámolásáért és a terület rendberakásáért.  
 
Ormai István polgármester lezárta az „Interpellációk, kérdések” napirendet.  
 
14.) Egyebek 
 

Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem felelősöket keres, és nem is akar hibáztatni senkit, csak egyszerűen egy tendenciát és 
egy helyzetet szeretne bemutatni és érzékeltetni.  
A trafik pályázat illetve koncesszió volt az utolsó csepp a pohárban, amikor azt gondolta, 
hogy erről beszélni kell a képviselő-testületi ülésen.  
Tudják a pályázat eredményét, aminél nem az érdekes, hogy melyik három nagyatádi nyert a 
pályázaton – hiszen amióta a politika nevezetű össznépi társasjátékot kitalálták, az mindig így 
működik – semmi problémája nincs. A problémája a nem nagyatádi nyertesekkel van. 
Beszéltek arról, hogy mennyire jó, hogy Nagyatád bekerült a szabad vállalkozási zónáról, 
hiszen a nagyatádi vállalkozásokat támogatni, segíteni kell. Erre ebben az esetben is három 
csurgói vállalkozó nyeri azt a pályázatot, amely nem multinacionális cégről szól, amelyet akár 
nagyatádiak is elnyerhettek volna. Miért?  
Mindezt azért mondja el, mert a tendencia – ami nem az elmúlt három évben kezdődött, 
hanem sokkal régebbre nyúlik vissza – úgy tűnik Nagyatád város érdekérvényesítő képessége 
eléggé alacsony szintű. Nagyatád városa nem tud olyan országgyűlési képviselő jelöltet 
kiállítani, amely Nagyatád város érdekeit képviselné. Nagyatád városa elvesztette egyszer már 
az ÁNTSZ központi helyét, mert hiszen Barcsra került. A vezetők úgy tűnik már nem 
nagyatádiak, hiszen nem nagyatádiakat neveznek ki sem a Tűzoltóságra, sem a Rendőrségre, 
se a Járási Hivatalba, se a KLIK élére. Nem gondolja azt, hogy oda kinevezett vezetők az 
eljárásoknak nem felelnek meg. Eszébe sincs ezt gondolni. Csak azt mondja, hogy nem 
nagyatádiak. Úgy érzi, hogy Nagyatád a szellemi gyarmatosítás állapotába került. Nem hiszi 
el, hogy Nagyatádon nem lehetne nagyatádi vezetőket találni.  
Azért mondta az elején, hogy nem kíván felelőst keresni, nem is volt szándéka erre, csupán 
csak a figyelmet kívánta felhívni a figyelmet arra, hogy ez a tendencia Nagyatád számára 
meglehetősen veszélyes.  
 

Ormai István polgármester: 
Történelmi fontosságú dolgot mondott el a képviselő úr. Jó, hogy ez a jegyzőkönyvbe 
bekerül, ma 2013. május 30-án.  
Néhány praktikus dologról és egy kezdeményezésről, javaslatról beszél.  
A feladatokat nézve mindig oda lyukadnak ki, hogy mire van pénz, és mire nincs, és egyre 
többször van, hogy nincs. Egy-egy téma minden esetben valaki vagy valakik számára fontos, 
támogatandó. Nagyon nehéz eldönteni, hogy mi, milyen súlyú, milyen értékű, és milyen 
vonatkozása van.  
A következő témában kéri a képviselő-testület tagjainak és a nagyatádiak segítségét. Van egy 
olyan lehetőség Nagyatádon és másutt is, hogy megszervezik a hátrányos helyzetű gyerekek 
nyári étkezését, étkeztetését. Ebédet kaphatnának nyáron is ezek a gyerekek. Van ennek egy 
rendszere, szabálya, és lehet rá állami támogatást kapni. Nagyon szigorú és pontos szabályai 
vannak. Felmérték, hogy e szabályok szerint hogyan alakulna, alakulhat ez. 93 olyan 
kisgyermek van Nagyatádon, aki a nyilvántartásaik szerint a nyári gyermekétkeztetés 
szabályai szerint és a gyermekvédelmi szolgálat környezettanulmánya, helyszíni szemléje, a 
családok ismerete alapján és véleményük szerint is, rászorultnak számít. A szabály szerint 44 
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napig kell biztosítaniuk a nyári étkezést. 1 millió 900 eFt-ba kerül, és körülbelül 400 eFt-ot 
tudnak rá biztosítani állami támogatást. Az önkormányzat részt vesz, de azt kezdeményezi, 
hogy a családok és vállalkozások a nagyatádi gyermekekért cím alatt biztosítsanak ebédet 
ezeknek a hátrányos helyzetű gyermekeknek. A ProFamilia Alapítvány fogadókészségével és 
együttműködésével járuljanak hozzá ehhez a nyári gyermekétkeztetéshez. Azért hangsúlyozta 
ki azt, hogy ezek a gyermekek valóban rászoruló gyerekek, mert jó helyre kerül ez a 
támogatás. Ez havonta 8.000 Ft olyan támogatás, ami az állami támogatás felett van. Azt kéri, 
hogy akik megtehetik 4-8-16 eFt-tal támogassák ezt az ügyet. Ez egy kicsit kifejezné a 
nagyatádiak szolidalítását, részvételét a dologban, természetesen anonim módon kezelik, ha a 
támogató úgy kéri. Elkészítik a dokumentumokat, mely mindenki számára hozzáférhető lesz. 
Kér mindenkit, hogy segítse ennek a jó ügynek a megvalósítását. Családok és vállalkozások a 
nagyatádi gyermekek nyári étkeztetéséért lenne a feladat, melyben kéri a képviselő-testület és 
családok együttműködését. Természetesen ő maga és családja részt vesz ennek az ügynek a 
segítésében. A folyamatot el kell indítaniuk, úgy gondolja, érdemes ezzel foglalkozni. 
A praktikus dolog, amire utalt. Jelen van az ülésen Kutiné Csicskár Edit igazgatónő, akitől azt 
kéri, hogy ha valamit rosszul mond, javítsa ki.  A város egész területén elkezdték a kaszálást. 
Türelmet kér mindenkitől, hiszen ilyen időjárási körülmények között nagyon nehezen tudják 
teljesíteni a fűnyírási, fűkaszálási tervet. Még ebben az évben minimum két alkalommal 
fognak fűnyírást végezni. A nagyatádiak döntő többsége eddig is rendben tartotta az utcát, a 
közterületet ingatlana előtt. Ezt az együttműködést kéri továbbra is. Ha az erejük és 
lehetőségük engedi, akkor tovább mennek és az imént tárgyalt és döntéssel alátámasztott 
javaslat szerint, ide fogják hozni a fűnyíró traktor beszerzésére vonatkozó javaslatot is, hiszen 
nincsenek gépeik, leamortizálódtak, elromlottak.  
Ha úgy alakul, akkor a szúnyoggyérítést meg fogják ismételni. Mivel az ÁNTSZ engedély 
szükséges, és a méhészeket is ki kell értesíteni – ahol szintén ki kell várni egy határnapot – 
ezért türelmet kér mindenkitől. Le van az önkormányzat szerződve, el fogják rendelni a 
szúnyoggyérítést. Sajnos úgy néz ki, hogy az esős és meleg idő váltakozása miatt, nagyon sok 
szúnyog lesz. Még két szúnyogirtás lett tervezve, úgy hogy dolgoznak rajta, végzik a 
feladatot. Ha szükség lesz egy negyedikre, akkor az augusztusi ülésre behozzák a testület elé a 
szúnyoggyérítéssel kapcsolatos javaslatot is, a traktor beszerzéssel, és a József Attila utcai 
járdával kapcsolatos javaslattal  együtt.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Azt gondolja, hogy a két utolsó felszólalás összefüggött, mindkettő elgondolkodtató. 
A rászoruló gyermekek étkeztetése egy nagyon jó cél, mely támogatásra szorul. Részéről és 
az általa vezetett civil szervezetek részéről támogatni is fogják. Hasonló jó célok kellenek.  
Sasvári Tamás képviselő társa hozzászólására visszatérve, nagyon jó lenne Nagyatádon egy 
lokálpatriotizmus. Nagyon jó lenne, ha Nagyatádnak is lenne egy saját parlamenti képviselője, 
országgyűlési képviselője. Ez valahol itt kezdődik el, a közösségtudatos magatartással, ilyen 
közcélokban való részvétellel és itt kellene elkezdeni, és itt kellene építkezni. Azt látja, hogy 
sokan elfordulnak a közügyektől, ami egy nagyon rossz tendencia. Ha sokkal többen 
foglalkoznának a közös jó célokkal, akkor eljutnának oda, hogy Nagyatádon is másképpen 
alakulnának a dolgok.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a nyári gyermekétkeztetés támogatását, számít mindenkire.  
Őszintén mondja, hogy ezt egy nagyon fontos ügynek tartja. – mindenki tudja, hogy milyen 
helyzetben vannak családok.  
A képviselő úr által mondottakat egész másképp látja. Nem gondolja, hogy vitát kellene 
nyitni, de Nagyatádon meg van a lokálpatriotizmus, meg van és nagyon erős a közösségi 
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összetartás. A politikai pártok teljesítenek gyengén. Alulteljesítenek, és nem képviselik a 
város szempontjait és érdekeit. Nem tudják érvényesíteni azokat a szempontokat és célokat, 
amelyeket érvényesíteni kellene. Ugyanis abból soha nem lesz politika. Nagy kár lenne, ha 
abból lenne politika, hogy a magánemberek közösségei jó ügyeket szolgálnak. - nem abból 
kell politikát csinálni, ő fordítva gondolja. A probléma viszont jelen van, úgy hogy arra 
mindenképpen jó volt, hogy elgondolkodjanak ezen. Elgondolkodik azon, amit a képviselő 
társai mondanak, de engedjék meg neki, hogy egy nagyon határozott álláspontja legyen, még 
pedig, hogy pont fordítva látja ezt a dolgot.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Ha politikai vitát szeretnének tartani, akkor az úgy lenne fair, ha politikai vitanap a neve és 
mindenki elmondhatja a véleményét.  
Nem az utolsó 1-3 év történése, hanem az utóbbi 20 év történése, és akármelyik párt volt 
hatalmon, idegeneket hozott ide Nagyatádra. Ebben a polgármester úr is részt vett. 
Voltak képviselő jelöltek Nagyatádról is, csak nem voltak támogatva. 
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon szelektív a Novák János emlékezete.  
Minden politikai pártra áll a véleménye. Álláspontja szerint a politikai pártok nagyatádi 
szervezetei, vezetői azok, akik gyengén teljesítenek ebben a dologban. 
Egyetért Dr. Novák Jánossal.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A politika alatt, nem pártpolitikát érti, hanem a közérdekű közügyek képviselete és az ezzel 
való foglalkozás. Ez nem csak pártpolitikai szinten lehet, hanem a közember szintjén is. Az a 
baj, hogy a közemberek – nem pártpolitikában, hanem – saját szintjükön nem foglalkoznak 
közérdekű ügyekkel. Elfordulnak az ügyektől, és egyáltalán nem keresik a közösségben való 
részvételt. Ebben van közöttük a nézeteltérés. 
Úgy gondolja, hogy egészen lentről, széles körben kellene, hogy másképp szerveződjön. 
Nagyon sokat foglalkoznak a környezettudatos, az egészségtudatos magatartással, de a 
közösségtudatos magatartás nem kapja meg Magyarországon azt a szerepet, ami kellene. 
Ebben nagyon fontos lenne váltani.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Úgy érzi, hogy a FIDESZ-KDNP nem teljesít alul. Rendezvényeket szervez, ünnepséget 
szervez, a különböző előadókat hív meg a városba, a programok „színesítése” érdekében.   
 
Ormai István polgármester: 
Nem, nem. Jó, hogy beszélnek róla…. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az általuk elmondottakból, ki lehet alakítani egy közös nevezőt, tehát ezek a vonalak valahol 
kereszteződnek, találkoznak. Igenis nagyatádinak kell lenni, és nagyatádit kell támogatni. 
Mindenki hibás, mert igenis elfordulnak a nagyatádi emberektől. Idegenekben gondolkodtak, 
más célokat támogattak. Nem tudták a legnagyobb lakosságszámú területként sem tudtak jeles 
embereket kiállítani, mert mindig másokat támogattak. Ez az igazság.  
 
 
 
Ormai István polgármester: 
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Hogy konstruktívan tudjanak felállni a testületi ülés asztalától…. 
Nagyon fontosak a közösségi civil társadalmi szervezetek által végzett tevékenységek 
Munkájukat nagyon jónak és eredményesnek tartja Nagyatádon.  
Pontosan az a lényege ennek a dolognak, hogy amit szeretnének, amit saját elhatározásukból 
akarnak, azt csinálják. Tehát ha ezt szeretnék a közösségi életben tenni, amit most végeznek 
Nagyatádon, akkor ez a fontos, és ezt kell elfogadni. Mesterségesen ezt nem lehet erőltetni. 
Nagyon jónak tartja, nagyon sokszínű, nagyon sokféle.  
Az alapvető félreértés ott van közöttük, hogy – továbbra is azt mondja – azokban az 
ügyekben, amelyekről a Sasvári Tamás beszélt, azokban a politikai pártok és azok vezetői 
vállalnak szerepet és játszanak. Nem a civil szervezeten és a város közösségein és lakosságán 
múlik, hanem igenis a politikai pártok vezetői azok….  
Melles képviselő úrnak mondja, hogy a véleményét, konkrétan ebben a vonatkozásban 
mondta el. Ezt ő tartja, és azért mondta a Novák Jánosnak, hogy felfogása szerint a mögöttük 
levő 20 évre vonatkozik.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 17 óra 24 
perckor bezárja. 
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